
 

 בכיר ביטחוני לשעבר מעריך: האם הרפורמה המשפטית תשפיע על המצב הביטחוני 

ראש המכון למחקרי ביטחון לאומי, האלוף במיל' תמיר היימן, התייחס בתוכניתם של ענת דוידוב וגדעון 

לשנה   בהערכות  ביותר  הנפיצה  היא  הפלסטינית  הזירה  כי  המכון  קבע  בה  האסטרטגית,  להערכה  אוקו 

 הקרובה

FM103   / 24.1.23 

לאומי   ביטחון  למחקרי  הערכהמכון  המדינה  לנשיא  אתמול  הזירה הגיש  כי  קבע  בה  אסטרטגית,  ה 

, התארח האלוף במיל' תמיר היימןהפלסטינית היא הנפיצה ביותר בהערכות לשנה הקרובה. ראש המכון,  

 והתייחס להערכה.  103FM-הבוקר )שלישי( בתוכנית "שבע תשע" עם ענת דוידוב וגדעון אוקו  ב

אמר היימן, כי "חשוב להזכיר לכולנו שהסיפור של גיבוי מעצמתי הוא אבן יסוד בתפיסת    בפתח הראיון

הביטחון הלאומי של ישראל. אנחנו יודעים לדאוג לעצמנו, יש לנו את העוצמה הנדרשת, אבל בעידן כל כך 

שמר את  כאוטי, בעולם של תחרות גלובלית הולכת ומעצימה בין גוש הליברליות לבין הגוש האחר, חשוב ל

הגיבוי הזה. בעיקר מהסיבה שאנחנו רואים בטווח הרחוק שיש סיכון לתשתית הערכית המשותפת עם ארצות 

במידה   פנימיים, תהליכים של הקצנה, של חברה שמשתנה, שיכולים לערער  בלי שום תהליכים  הברית 

מול האתגרים    מסוימת את התשתית הערכית המשותפת המהווה בסיס לגיבוי. אבל יותר חשוב מזה, אל 

אנחנו חייבים את ארה"ב לצידנו. בין אם זה לגבי תוכנית הגרעין של איראן שהולכת    2023המרכזיים בשנת  

 ומעצימה ללא שום הסכם שתוחם אותה. כל דבר אחר, אנחנו צריכים אותם". 

איך  לדבריו, "המאבק שמתרחש כרגע ברחובות ישראל והעניין המשפטי עדיין לא הסתיים וצריך לראות  

ואופייה של הדמוקרטיה הישראלית. הדבר הזה   יסתיים. מה שבטוח הוא שמדובר על התשתית הערכית 

שהוא לכאורה פנימי לחלוטין קשור בתחרות העולמית, משום שהיא תחרות על ערכים. כשיש תחרות על 

באיזה צד    ערכים מתבוננים פנימה אל תוך הזירה הפנימית שלך, המתחרים הגלובליים והמעצמות, לראות

 אתה ומה הם התהליכים המתרחשים לגביך. זה ברמה העקרונית". 
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 לראיון המלא: 
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